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 Conceptverslag AB 

  

  

Behandeld door: Henk Sigmond en Nahied Djalali 

 

Agendapunt 3 van de vergadering van het algemeen bestuur van  

1 juli 2022 

 

Onderwerp: Verslag van de vergadering van het algemeen bestuur van de RBG 

van 12 mei 2022 

  

Beslispunten: Vaststellen verslag 

  

 

Aanwezig: A.J.B. van der Klugt (voorzitter), S. Brandligt, J. Verdoold, R. Egas,  

B. Bikkers, H.B. Sigmond (directeur), W. Hoogendam en N. Djalali.  

Afwezig met kennisgeving: P. Ouwendijk, A. Laan en plaatsvervanger M. Houtkamp. 

 

1. Opening en vaststelling agenda 

 

De voorzitter opent om 9:30 uur de vergadering en heet allen welkom. Vanuit de 

gemeente Schiedam is aangegeven dat er tijdens deze vergadering geen 

vertegenwoordiging zal zijn. De voorzitter geeft aan bij de behandeling van agendapunt 

9, stil te willen staan bij de gevolgen van de oorlog in Oekraïne en wat dit betekent voor 

de belastingheffing voor zowel de gemeenten en de waterschappen. De agenda wordt 

vastgesteld. 

       

2. Ingekomen stukken 

 

Het bestuur neemt kennis van het benoemingsbesluit vanuit de gemeente Schiedam van 

mevrouw Antoinette Laan die per 1 maart 2022 als AB lid de gemeente zal 

vertegenwoordigen in het bestuur. Haar vervanger is de heer Marcel Houtkamp. Beiden 

waren niet in de gelegenheid om deze vergadering bij te wonen. De voorzitter geeft aan 

de volgende vergadering van het algemeen bestuur fysiek te willen inplannen om zo 

kennis te maken met de nieuwe leden. Na bekendmaking van de nieuwe wethouders na 

de gemeenteraadsverkiezingen, zal in de vergadering van 1 juli 2022 dan ook worden 

besproken welke lid van het algemeen bestuur namens de gemeenten plaats zal nemen 

in het dagelijks bestuur. Het bestuur neemt ook kennis van de verzonden Rapportage 

Prestatiecontract 4e kwartaal 2020. De heer Verdoold spreekt zijn complimenten uit over 

deze rapportage. Er zijn geen verdere aan- of opmerkingen op de rapportage. 

 

3.  Conceptverslag AB-vergadering 2 december 2021 

 

Het verslag wordt, met dank aan de notulist, zonder wijzigingen vastgesteld. 

 

4.  Jaarrapport 2021 RBG 

 

De voorzitter geeft het woord aan de heer van Vugt van Deloitte om een toelichting te 

geven op de controleverklaring. De heer van Vugt doet dit met het starten van een 

presentatie. De controle op de jaarverantwoordingen voor de deelnemende gemeenten 

en de waterschappen zijn voorzien van een goedkeurende controleverklaring voor 

getrouwheid en rechtmatigheid. De controle is ook dit jaar tijdig en succesvol (op 

afstand) afgerond, in verband met coronacrisis. Er zijn geen fouten of onzekerheden 
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gevonden tijdens de controle. Hij dankt de RBG voor het wederom soepel verlopen van 

de controle. Zoals ieder jaar wordt erop gewezen om aandacht te houden op de EU 

aanbestedingsregels. Ook is het van belang om scherp te blijven bij de interne controle 

van crediteuren stamgegevens. Dit advies wordt ook gegeven, omdat we in een tijdperk 

leven waarin er veel (digitale) fraude plaatsvindt. Er zijn geen verdere opmerkingen 

vanuit Deloitte en de heer van Vugt spreekt van een volstrekt schone verklaring die zij 

aan de RBG hebben afgegeven. De controle van de jaarrekening 2021 is op 25 april 

afgerond. De Jaarrekening 2021 is volledig BBVW-proof. Geadviseerd wordt om ook het 

begrotingsmodel BBVW-proof te maken. De heer van Vugt legt uit dat de BBVW op een 

paar punten afwijkt van het BBV, dat voor de gemeenten geldt. Inmiddels ligt er een 

voorstel vanuit de waterschappen bij het Ministerie om het BBVW aan te passen, zodat 

deze beter aansluit bij het BBV. Tegelijkertijd ligt er ook een advies aan de commissie 

BBV om deze op een aantal punten aan te passen, daar waar de BBVW geschikter is. 

Deze ontwikkelen zijn nu gaande en zullen de BBVW en BBV op een paar unieke 

verschillen na, beter op elkaar laten aansluiten.  

 

Vervolgens maakt de heer van Vugt een opmerking bij de inflatie als gevolg van de 

oorlog in Oekraïne en het effect daarvan op de begroting. Er zal aandacht moeten zijn 

voor stijgende lasten, kostenontwikkeling en de gevolgen voor klanten van de RBG. 

Daarnaast zullen wij alert moeten zijn op cyberaanvallen. Tenslotte voegt hij toe dat de 

rechtmatigheidsverantwoording voor GR-en die onder de BBV vallen, komende week op 

de agenda staat van de Tweede Kamer. Mogelijk wordt dit agendapunt opnieuw 

uitgesteld maar het zou dus ook kunnen betekenen dat de 

rechtmatigheidsverantwoording voor gemeenten per 2022 ingaat. De waterschappen 

zullen over een paar jaar volgen. Voor de RBG, die onder de BBVW valt, geldt de 

invoering enkel voor de specifieke verantwoordingen die voor de deelnemende 

gemeenten worden opgesteld. Er zal dan met de gemeenten moeten worden gekeken 

wat de invoering van de rechtmatigheidsverantwoording betekent voor de specifieke 

verantwoordingen met betrekkingen tot de belastingen. De heer van Vugt verwacht een 

minimale impact voor de RBG. 

 

De voorzitter vraagt de heer van Vugt of de opmerking bij aandacht voor het gevaar van 

cyberaanvallen voortkomt uit een bevinding vanuit de controle. De heer van Vught 

antwoordt dat dit een algemene opmerking is die geplaatst moet in deze tijd waarin 

(overheids-)organisaties vaker te maken krijgen met cyberaanvallen. De voorzitter 

benadrukt het belang om zowel op ambtelijk als op bestuurlijk niveau hiervoor de 

aandacht te houden. De directeur bevestigt dat de informatiebeveiliging bij de RBG op de 

agenda staat van de eerst volgende vergadering van het dagelijks bestuur en dat hier 

aandacht voor is en blijft bij de RBG. 

 

Tenslotte licht de heer van Vugt het positief resultaat toe zoals deze is weergegeven op 

bladzijde 4 van het Jaarrapport 2021 RBG. In het voorafgaande overleg van het dagelijks 

bestuur werden vragen gesteld over de weergave van de tabel. Daarop is de inleidende 

tekst bij de Exploitatierekening RBG 2021 in het stuk aangepast. Na zijn toelichting heeft 

het bestuur hier geen vragen meer over. De voorzitter noemt het positieve resultaat een 

mooie uitkomst voor de deelnemers, dat jaarlijks terugkeert en te maken heeft met een 

efficiënte bedrijfsvoering. Als voorbeeld noemt hij het opvangen van financiële 

tegenvallers in de begroting die intern worden opgevangen, waardoor de deelnemers niet 

met extra kosten worden geconfronteerd. Op de vraag van heer Egas antwoordt de 

directeur dat de RBG regelmatig rapporteert aan zowel het dagelijks als het algemeen 

bestuur, over de uitgevoerde werkzaamheden en het financiële traject. Dit doet de RBG 

door regelmatig te meten en monitoren. Zo zullen de effecten van eventuele lagere 

kosten in 2022 ook zichtbaar blijven voor het bestuur. Het bestuur dankt de RBG voor de 

uitkomst van de jaarcontrole. De heer Verdoold spreekt daarnaast zijn waardering uit 

voor de resultaten uit het medewerkerstevredenheidsonderzoek. Op zijn vraag antwoordt 

de directeur dat de RBG niet betrokken is bij de plannen van het waterschapshuis en 

Rijkswaterstaat om een Security Operation Center (SOC) op te bouwen. Ter informatie; 
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het SOC zal (inter)nationale adviezen, die onder andere door het Nationaal Cyber 

Security Center (NCSC) worden verstrekt, over kwetsbaarheden in ICT systemen, leveren 

aan de waterschappen. Ook zorgt het SOC dat kennis over cybersecurity en SOC 

monitoring wordt overdragen aan de medewerkers van de Waterschappen. Bij de RBG 

zijn de IT diensten voor het grootste gedeelte uitbesteed aan Centric, die zich 

grootschalig bezig houdt met de beveiliging van haar ICT systemen. Dit geeft uiteraard 

geen volledige garantie, maar zorgt er wel voor dat de RBG wordt beschermd. De 

directeur geeft aan de vraag van de heer Verdoold nader te onderzoeken en dankt hem 

voor zijn input. Het bestuur geeft zijn akkoord voor het Jaarrapport 2021 RBG, stelt deze 

vast en geeft complimenten aan de directie voor het gevoerde beleid. De voorzitter dankt 

ook Deloitte voor de samenwerking, waarna de heer van Vugt en de heer Winter de 

vergadering verlaten.  

 

5. Voortgang Tegengaan Problematische Schulden 

 

De voorzitter leidt het agendapunt in en geeft het woord aan de heer Hoogendam. De 

heer Hoogendam start de presentatie met een toelichting op de inhoud en de steeds 

meer toenemende sociale en economische reden van het project. Ook vanuit de politiek 

komt er steeds meer aandacht voor schuldhulpverlening. De intensieve klantbenadering 

helpt, zoals ook blijkt uit het vorige traject, om een volledig beeld te krijgen van de 

klant. Het kost tijd om het vertrouwen in de overheid terug te krijgen bij klanten. 

Straffen helpt niet, daarom wordt de aandacht vooral gelegd op een goede begeleiding 

van klanten met problematische schulden. Dit vergt de nodige inzet van het personeel, 

die hierop wordt getraind. Verder blijven de beperkende AVG regels het proces tegen 

werken. Het is voor de RBG bijvoorbeeld niet toegestaan om een vroegmelding naar de 

gemeente te doen bij het constateren van problematische schulden. Er wordt daarom een 

oproep gedaan voor het sluiten van convenanten om het belang van de klant voorop te 

kunnen stellen. 

 

De heer Hoogendam vervolgt de presentatie met een toelichting op de voortgang van het 

project na toestemming van het AB eind 2021. Uit de eerste resultaten, die in april aan 

het dagelijks bestuur werden gepresenteerd, blijkt dat 16% van de klanten door 

telefonisch contact zijn aangezet tot het overgaan op automatische incasso (inmiddels 

liggen deze cijfers hoger). Dit is een behoorlijk hoog percentage (waarbij de voorgang 

goed wordt gemonitord). Over een aantal maanden kunnen we een beter beeld geven. 

De afronding van het project ligt in onze planning op 30 november 2022, waarna er een 

eindrapportage komt richting het bestuur. De heer Bikkers is tevreden met het resultaat 

en zou willen dat er door vroegsignalering meer gegevens vanuit het project gedeeld 

kunnen worden met de gemeente als deelnemer aan de GR. De heer Hoogendam legt uit 

dat de RBG hiertoe wettelijk niet bevoegd is. De heer Brandligt voegt toe aan dat dit 

alleen te ondervangen is met de eerder genoemde convenanten. De heer Hoogendam 

legt uit dat de RBG hier al mee werkt. Het bestuur dankt de heer Hoogendam voor de 

presentatie en neemt hier kennis van. 

 

6. Rapportage kinderopvangtoeslagaffaire per 31-12-2021 

 

De voorzitter geeft het bestuur de gelegenheid om vragen te stellen naar aanleiding van 

de rapportage. Op de vraag van de heer Egas antwoordt de heer Hoogendam dat de  

€30.000 die is uitbetaald aan de gedupeerden wel meetelt bij een nieuwe aanvraag voor 

kwijtschelding en dat klanten hierover worden geïnformeerd. Dit is beleid afkomstig uit 

Den Haag dat de RBG moet volgen. De directeur vervolgt dat de cijfers inzake de 

toeslagaffaire op deze wijze aan de deelnemers worden gepresenteerd, zodat zij deze 

ook kunnen gebruiken voor het aanvragen van de vergoedingen vanuit het Rijk. De 

gemeenten en de waterschappen dienen de vergoeding zelf aan te vragen. Vervolgens 

zal een deel van de vergoeding worden overgemaakt naar de RBG. De besprekingen over 

deze procesgang vinden ook plaats met de accounthouders.  
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Verder wordt opgemerkt dat medio 2021 de afwikkeling bij de RBG is gestart van de 

officieel aangemerkte gedupeerden. De helft van de aanmelders moet nog vanaf 2022 

het loket van het Rijk passeren. Op dit moment worden ook de eerste afwijzers op de 

hoogte gesteld. Dit een intensief communicatieproces dat tijd en geld kost. De directeur 

geeft aan dat deze rapportage periodiek terug zal komen in de vergaderingen van het 

bestuur. Het bestuur neemt kennis van de rapportage kinderopvangtoeslagaffaire. 

 

7. Notitie harmonisatie verordeningen deelnemers 

 

De heer Bikkers geeft aan dat hij het waardevol vindt dat wanneer een deelnemer een 

ander beleid wilt volgen, daar ruimte voor is, met de voorwaarde dat de extra kosten bij 

die deelnemer worden verhaald. Er zijn geen verdere vragen en/of opmerkingen op de 

notitie. Het bestuur neemt kennis van de notitie.  

 

8. Notitie Wet Open Overheid 

 

De voorzitter geeft aan dat de nieuwe Wet open overheid bij alle deelnemers voor de 

nodige aanpassingen zal zorgen. Er zijn geen verdere vragen en/of opmerkingen op de 

notitie. Het bestuur neemt kennis van de notitie. De directeur voegt toe dat er 

binnenkort een soortgelijke notitie richting het bestuur zal komen door de 

inwerkingtreding van de wijziging Wet gemeenschappelijke regelingen per 1 juli 2022. 

Hoewel er voor die wet een implementatietermijn staat voor 2 jaar, zullen bepaalde 

onderdelen een directe werking hebben. Een aantal van deze onderdelen vragen input 

van de deelnemers. Het is daarom raadzaam voor de deelnemers om zich hier ook in te 

verdiepen.  

  

9. Mededelingen en rondvraag 

 

De directeur krijgt het woord van de voorzitter om in te gaan op de gevolgen van de 

oorlog in Oekraïne en wat dit betekent voor de belastingheffing voor zowel de gemeenten 

en de waterschappen. Hij legt uit dat een aanslag zuiveringsheffing in de loop van het 

jaar nooit verhoogd kan worden naar aanleiding van een inschrijving, zoals bijvoorbeeld 

het geval zou kunnen zijn bij een gastgezin die Oekraïners in huis heeft genomen. Een 

aanpassing in de heffing kan wel ten gunste van een klant worden gedaan, echter niet 

ten nadele. Dit is een vaste regel bij het opleggen van belastingaanslagen en geeft rust 

in het Oekraïne dossier, doordat een groot deel van de aanslagen reeds is verzonden. De 

heer Hoogendam licht het verschil tussen de tijdstipbelastingen en tijdvakbelastingen toe 

en geeft aan dat alleen in het geval van de laatst genoemde, er een ongewenste situatie 

kan optreden, in het geval er nog geen aanslag is opgelegd. Ook geeft hij een toelichting 

op verschillende scenario’s die kunnen spelen met de verschillende belastingsoorten. 

Vanuit de VNG is er tot op heden nog geen richtlijn bekend over hoe om te gaan met 

deze gevallen. Wel wordt aangeraden om coulance te tonen. De RBG hoopt op een 

landelijke regeling, zodat er uniformiteit komt in de behandeling van alle gevallen. De 

mogelijkheden en consequenties worden in het accounthoudersoverleg besproken. De 

directeur geeft aan het bestuur te informeren bij verdere ontwikkelingen. De voorzitter 

sluit dit onderdeel af.  

 

De directeur bevestigt nogmaals bij het bestuur dat de eerst volgende vergadering van 

het algemeen bestuur op kantoor zal plaatsvinden. Zo kan er kennis gemaakt worden 

met de nieuwe bestuursleden  

 

10. Sluiting 

 

De voorzitter sluit om 11:38 uur de vergadering, met dank voor ieders inbreng. 
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Aldus vastgesteld door het algemeen bestuur van de Regionale Belasting Groep in de 

openbare vergadering van 1 juli 2022. 

 

 

Het algemeen bestuur van de Regionale Belasting Groep, 

 

directeur,     voorzitter, 

 

 

 

 

H.B. Sigmond     drs. A.J.B. van der Klugt 


